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Θέμα: «Καταγγελίες για υποβάθμιση Εθελοντών Πυροσβεστικού Σώματος» 

 

Κύριε Υπουργέ, 

Σύμφωνα με πρόσφατο δημοσίευμα στο firefightinggreece.gr, ένας ανώνυμος εθελοντής 
Πυροσβέστης καταγγέλλει το ιδιότυπο καθεστώς του κατ’οίκον αποκλεισμού για 2.200 Εθελοντές 
του Πυροσβεστικού Σώματος, που σηματοδοτεί την απομάκρυνσή τους από τις επαγγελματικές 
υπηρεσίες, ύστερα από απόφαση του Αρχηγού του Σώματος, παρά το γεγονός ότι, σύμφωνα με 
καταγγελίες Συνδικαλιστικών οργάνων του Πυροσβεστικού Σώματος, παρατηρούνται έλλειψη 
προσωπικού  και μειωμένες βάρδιες λόγω υγειονομικών περιορισμών. Ταυτόχρονα, ο ίδιος 
μηχανισμός που υποβαθμίζει τους εθελοντές πυροσβέστες, ενεργοποιεί τις Εθελοντικές Ομάδες 
Πολιτικής Προστασίας για την αντιμετώπιση των εκτάκτων προβλημάτων που προκύπτουν ανά 
την επικράτεια, όπως πρόσφατα με την κακοκαιρία Μήδεια. Ειδικότερα, το δημοσίευμα έχει ως 
εξής: 

«Την ώρα που η κακοκαιρία Μήδεια συνεχίζει να σφυροκόπα ολόκληρη την Ελληνική επικράτεια και το 
Πυροσβεστικό Σώμα έχει τεθεί σε επιφυλακή (οι κλήσεις που έχει δεχτεί ξεπερνούν τις 2.000) οι εθελοντές 
Πυροσβέστες έχουν απομακρυνθεί από τους σταθμούς και τα κλιμάκια που υπηρετούν εδώ και 4 
μήνες τελώντας σε ‘’κατ’ οικον επιφυλακή’’. 

Καθημερινά, τα Συνδικαλιστικά όργανα του Πυροσβεστικού σώματος αναδεικνύουν την έλλειψη προσωπικού 
και τις μειωμένες βάρδιες λόγο υγειονομικών περιορισμών αλλά ουδείς κάνει λόγο για τους 2.200 Εθελοντές 
του Πυροσβεστικού Σώματος που βρίσκονται σε κατ΄ οίκον αποκλεισμό! 

Κατανοώντας την σοβαρότητα της πρωτόγνωρης αυτής κατάστασης που βιώνουμε με την πανδημία του 
Κορωνοϊού το Πυροσβεστικό Σώμα αρχικά είχε κινηθεί με μέτρα ‘’περιορισμού της κινητικότητας’’ ως 
προς το μόνιμο προσωπικό αλλά και τους εθελοντές Πυροσβέστες ( αποκλειστικά εκτέλεση υπηρεσίας σε 
συγκεκριμένη βάρδια κλπ). Ωστόσο, ξαφνικά αποφάσισε να απομακρύνει το σύνολο των 
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εθελοντών (πλην εθελοντικών κλιμακίων και σταθμών) από τις επαγγελματικές υπηρεσίες θέτοντας 
τους έτσι σε ένα καθεστώς  – όπως το ονομάζει η απόφαση του Αρχηγού –  κατ΄ οίκον επιφυλακής. 

Παρόλα αυτά μετά από τέσσερις και πλέον μήνες και παρά τις αυξημένες ανάγκες, οι εθελοντές 
παραμένουν στα  ‘’αζήτητα’’, ενώ την ίδια ώρα οι υπηρεσίες είναι άδειες από προσωπικό λόγο φόρτου 
εργασίας η κόπωση των λιγοστών πυροσβεστών είναι τεραστία και όλα αυτά οδηγούν αναγκαστικά 
στην υποβάθμιση των παρεχόμενων υπηρεσιών  του πυροσβεστικού σώματος προς την κοινωνία με ότι 
αυτό συνεπάγεται. 

Ταυτόχρονα όμως ο ίδιος μηχανισμός ενεργοποιεί Εθελοντικές Ομάδες Πολιτικής Προστασίας για την 
αντιμετώπιση των έκτακτων προβλημάτων που προκύπτουν ανά την επικράτεια… 

Αξίζει να τονιστεί επίσης ότι οι Εθελοντές Πυροσβέστες είναι οι μοναδικοί επίσημα 
αναγνωρισμένοι και πιστοποιημένοι – σύμφωνα με τα ισχύοντα – εθελοντές στον τομέα της 
Πυρόσβεσης – Διάσωσης, είναι κάτοχοι Ειδικού Δελτίου το οποίο χορηγείται από το Πυροσβεστικό Σώμα 
προκειμένου να αποδεικνύεται η ιδιότητα τους, είναι ασφαλισμένοι σε περίπτωση ατυχήματος και 
υπάγονται στις διατάξεις περί αστικής ευθύνης, όπως ισχύει και για το μόνιμο προσωπικό του 
Πυροσβεστικού Σώματος, της Ελληνικής Αστυνομίας και του Λιμενικού Σώματος. Με πλήρη (πλέον) 
εξοπλισμό λόγω της δωρεάς του Ιδρύματος Σταύρου Νιάρχου και αποτελούν την μοναδική κατηγορία 
‘’πολιτών‘’ που υπηρετούν σε Σώμα Ασφάλειας με μοναδικό γνώμονα την προστασία της ζωής και της 
περιουσίας των πολιτών. 

Ας μας πει λοιπόν κάποιος αρμόδιος: Τί συμβαίνει με τους εθελοντές πυροσβέστες τους 
πυροσβεστικού σώματος; 

‘Ενας ανώνυμος Εθελοντής Πυροσβέστης…» 

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάσθε: 

1. Ισχύουν οι καταγγελίες που προκύπτουν από το παραπάνω δημοσίευμα; 

2. Αν ισχύουν, ποιος είναι ο σχεδιασμός σας για την αναβάθμιση των Εθελοντών του 
Πυροσβεστικού Σώματος, δεδομένων των αυξημένων αναγκών σε προσωπικό και της εξέχουσας 

συμβολής τους στην αντιμετώπιση εκτάκτων περιστατικών Πολιτικής Προστασίας; 
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